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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

Amely készült Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2012. június 
28. napján délután 16.00 órakor tartott soros, nyílt képviselő-testületi ülésén 
 
Az ülés helye: Királyhegyes Község Önkormányzat tárgyalóterme 
 
 
Jelen vannak: 
 
Horváth Lajos    polgármester 
Miklós Imre     alpolgármester 
Horváth Lajosné    képviselő 
Katona István    képviselő 
Kurunczi Mihály   képviselő 
 
Tanácskozási joggal megjelent: 
 
Benákné Bárdi Ilona   körjegyző 
Stranszky Jánosné   Óvoda tagintézmény vezető 
Kádárné Kovács Edit   Iskola tagintézmény vezető 
Englerné Búvár Terézia  Közösségi Színtér vezető 
Schüszler Istvánné   Dér István Általános Iskola Csanádpalota 
Fülöp Viktorné   Dér István Általános Iskola Csanádpalota 
Varga Viktor     bizottsági tag 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Köszöntöm a megjelent önkormányzati képviselőket és a 
napirendek előadóit. Megállapítom, hogy a képviselő-testület határozatképes 5 főből 5 fő van 
jelen 100 %-os részvétel. A mai képviselő-testületi ülést megnyitom. Jegyzőkönyv 
hitelesítőnek felkérem Horváth Lajosné valamint Katona István képviselőket. Van-e a 
hitelesítők személyére más javaslat? 
 
Nem hangzott el egyéb személyre javaslat. 
 
Horváth Lajos polgármester: Kérem a testület tagjait, hogy fogadja el jegyzőkönyv 
hitelesítőnek Horváth Lajosné és Katona István települési képviselőket. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselő-testület egyhangú (5 igen ) 
szavazattal döntött a jegyzőkönyv hitelesítők személyének meghatározásáról. 
 
 
66/2012.(VI.28.)Öh. 
Tárgy: Jegyzőkönyv hitelesítők személyének meghatározása 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete az Királyhegyes Község 
Önkormányzat Képviselő-testülete a 7/2011.(IV.28.) számú önkormányzati rendelet 8.§ (5) 
bekezdésében foglaltak alapján a 2012. június 28. napján tartandó képviselő-testületi ülés 
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jegyzőkönyv hitelesítőit Horváth Lajosné és Katona István települési képviselők személyében 
határozza meg. 
 
A határozatról értesítést kapnak: 
 
1./ Királyhegyes Község Polgármestere    Helyben 
2./ Királyhegyes-Kövegy Községek Körjegyzője  Helyben 
3./ Jegyzőkönyv hitelesítők      Helyben 
4./ Irattár 
 
Horváth Lajos polgármester: Javaslatot teszek a meghívóban szereplő napirendi pontokra. 
Van-e más javaslat a testület részéről? 
 
A napirendhez kapcsolódóan más javaslat nem hangzott el.  
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselő-testület egyhangú (5 igen ) 
szavazattal elfogadta a napirendi pontok megtárgyalására tett javaslatot. 
 
 
67/2012.(VI.28.)Öh. 
Tárgy: A képviselő-testület napirendjének elfogadása 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete a 2012. június 28. napján tartott 
testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint határozta meg: 
 
Napirend: 

 
1./ Polgármesteri tájékoztató 
     Előadó: Horváth Lajos polgármester 
 
2./ Beszámoló a tagintézményként működő Általános Iskola és Napközi-otthonos Óvoda 
tevékenységéről 
     Előadó: Kádárné Kovács Edit iskola tagintézmény-vezető 
        Stranszky Jánosné óvoda tagintézmény-vezető 
 
3./ Beszámoló a Közösségi Színtér munkájáról 
     Előadó: Englerné Búvár Terézia közösségi színtér vezető 
 
4./ Előterjesztések 
 
5./Kérdések, Interpelláció 
 
6./ Egyebek 
 
 
I. napirendi pont 
Polgármesteri tájékoztató 
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Horváth Lajos polgármester: A LEADER csoport konferenciát tartott az aktuális 
pályázatokról, ahol ismertették, hogy elsősorban ebben a körben kisvállalkozóknak lehet 
pályázni. Június 8-án a Makó-Térségi Víziközmű Kft. felügyelő bizottsága ülésén vettem 
részt, ahol a cég jövőjére vonatkozó szándéknyilatkozatot tárgyaltuk. Június 17-én a Makói 
Kórházban az intézmény által benyújtott TÁMOP-os pályázatról volt tájékoztató. A részletek 
később lesznek ismertek. Június 18-án polgármesteri fórum volt a Maros parton, azzal a 
céllal, hogy a polgármesteri fórumot felélesszük. Egyidejűleg bemutatták nekünk a felújított 
Maros partot. Folytatódik a DAREH pályázat, ehhez az elmúlt időszakban kiadtam egy 
nyilatkozatot. A Laczi és Fiai Kft. december 31-el megszüntette szolgáltatását a 
településünkön, és új szolgáltató lett. Sajnos azóta folyamatosan megy a vita, a Kft. kéri a 
tartozások megfizetését az önkormányzat által. Ellentmondásos a tartozások listája, amely 
összességében 1,7 millió forintról szól. Azt követeli az önkormányzat fizesse meg a tíz éves 
hátralékot egy összegben. Egy ügyvédi felszólítást kaptunk e tárgyban. Kezdeményeztem 
Laczi Zoltánnal egy egyeztetést, hogy számoljunk el egymással. Eljött a megbeszélésre, 
amelyre én összeállítattam azt a tartozási listát, mellyel ő tartozik az önkormányzat részére. 
Elmaradt egy szállítás, három lomtalanítás és tíz évi szennyvíz szállítás díja az 
intézményeknél, amely a szerződésben szerepel. Két lehetőség van, vagy elfogadja ezt és 
megállapodunk vagy bíróságra kerül az ügy. A megbeszélést követően később úgy 
nyilatkozott, hogy bírósághoz fordul, várom a fejleményeket ez ügyben. A másik probléma a 
járások felállásával állt elő. Minimum 2000 fő lakos kell, egy önálló hivatal működtetéséhez. 
A körjegyzőség jelenleg ehhez kevés. Januárban volt gondolat Magyarcsanáddal szövetkezni, 
azután ott új változások voltak. Maradt a polgármester, változott a képviselő-testület. Az új 
testület új jegyzőt is kinevezett. Utána nem kerestek Magyarcsanád részéről, hogy beszéljünk 
a közös hivatalról. Információim szerint most Magyarcsanádon, személyi problémák miatt a 
hivatal nem tud szabályosan működni. Várhatóan bekövetkezhet az is, hogy a Magyar 
Államkincstár felfüggeszti az önkormányzat finanszírozását. Ezek után az országgyűlési 
képviselő asszony felhívott és kért egy megbeszélést tőlem. Ezen a megbeszélésen csak mi 
ketten voltunk. Megkérdezte először, hogy milyen szándékunk van a hivatal jövőjét illetően. 
Az eddigi történetet elmondtam neki. Ezután közölte, hogy vagy önként vállaljuk 
Magyarcsanádot közös hivatalba, vagy kijelölnek bennünket. Elmondása szerint 
Királyhegyesen lenne a hivatal központja és ide kapcsolódna Kövegy és Magyarcsanád. 
Elmondtam a feltételeimet, hogy tisztán szeretnék látni Magyarcsanád vonatkozásában. Erre 
ígéretet kaptam. Próbáltam a múlt héten Magyarcsanád polgármesterével beszélni, de azt 
mondta, hogy „ ezek után minek beszéljünk.” Nem tudom a jövőben mi lesz, ez sok 
mindentől függ. 
Kérdezem a testület tagjait, hogy van-e kérdés, vélemény az elhangzottakkal kapcsolatban? 
 
A napirendhez kapcsolódóan hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselő-testület egyhangú (5 igen ) 
szavazattal elfogadta a polgármesteri tájékoztatót. 
 
 
68/2012.(VI.28.)Öh. 
Tárgy: A polgármesteri tájékoztató elfogadása 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta Horváth Lajos 
polgármester tájékoztatóját, és döntött annak elfogadásáról. 
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A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester   helyben 
2./ Irattár 
 
 
II. napirendi pont 
Beszámoló a tagintézményként működő Általános Iskola és Napközi-otthonos Óvoda 
tevékenységéről 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Először a helyi óvoda tájékoztatóját vitassuk meg. Megkérdezem 
a jelenlévő tagintézmény vezetőjét, hogy a kiadott írásbeli anyaghoz van-e szóbeli 
kiegészítése? 
 
Stranszky Jánosné óvoda tagintézmény vezető: A tájékoztató június elején készült el, azóta 
annyi történt az óvodában, hogy egy helyi kiskorú ellopta a gyerekek kirándulás pénzét. 
Rendőrségi intézkedést kértünk, a pénz hiánytalanul megkerült. Ezt követően, rendőrségi 
feljelentést nem tettem, mivel minden kár megtérült. Az óvoda nyári gyereklétszáma 21 fő 
júniusban, és várhatóan ennyi is marad. Vannak csak délelőtt maradó gyerekek, így délután 
valamennyivel kevesebben vannak, általában 10-12 fő. A felügyelet délután is megoldott, ha 
az óvónő szabadságon lesz. Ebben az átmeneti időszakban a szakképzett dajka felügyeli a 
gyerekeket.  
 
Schüszler Istvánné intézményvezető: A távolság miatt nincs szoros napi kapcsolatunk 
egymással, de telefonon rendszeresen tartjuk a kapcsolatot. Én úgy ítélem meg, hogy 
kiegyensúlyozott színvonalas munka folyik az intézményben. Köszönöm a meghívást a 
jótékonysági bálba, de betegségem miatt nem tudtam azon részt venni. A tervezett 36 fős 
létszám miatt már egyeztettünk polgármester úrral, de úgy látom, hogy ez már tavasszal 
kezelhető lesz. A jövőben a járási hivatal veszi át a szakmai irányítást, nem tudjuk, hogy a mi 
együttműködésük így marad-e a jövőben. Megköszönöm az önkormányzatnak az intézmény 
működéséhez való közreműködését és az itt dolgozók munkáját.  
 
Horváth Lajos polgármester: Megítélésem szerint is színvonalas beszámolót kaptunk. Azt a 
sajnálatos lopás ügyet, jól kezelte az intézmény. Ha nem került volna meg a pénz, az 
önkormányzat segített volna, hogy a gyerekeket ne érje kár. A magas létszámokból adódó 
gond a szerencsés problémák közé tartozik, hogy ez így marad-e hosszú távon nem tudni. 
Egy-két gyerekes család elköltözése már létszámcsökkenést jelent. Az új rendszer felállásáról 
nekem sincs több információm. A társulásunk jövője is bizonytalan. Ha a létszám miatt közbe 
kell jövőre avatkozni, összeülünk és megoldjuk. Köszönöm az óvoda dolgozóinknak a 
lelkiismeretes szakmai munkát. A személyi problémákat jól tudtuk kezelni, úgy tűnik, hogy az 
új dolgozók jó választások voltak, fiatalok, agilisak, jól végzik a munkájukat. Úgy gondolom, 
hogy a tárgyi feltételek is jók. A társulási együttműködést én jónak tartom, ezzel kapcsolatos 
gondokról nem tudok, van-e tájékoztatóval kapcsolatosan észrevétel? 
 
Horváth Lajosné képviselő: Amikor átadtuk a felújított óvodát, azt mondtuk, hogy most már 
tartalommal kell megtölteni. Ez megtörtént, nagyon színvonalas munka folyik az óvodában. A 
gyerekek örömmel mennek óvodába, jól érzik ott magukat. Szívesen támogatunk egy ilyen jó 
intézményt, mint a helyi óvoda. Köszönöm az óvodai dolgozók munkáját.  
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Horváth Lajos polgármester: Kérem, hogy fogadjuk el a tagintézmény beszámolóját, és 
határozatban köszönjük meg az ott dolgozók lelkiismeretes szakmai munkáját.  
 
A napirendhez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította a képviselő-testület egyhangú (5 igen) szavazattal 
elfogadta a tagintézményként működő Napközi-otthonos óvoda tevékenységéről szóló 
beszámolóját. 
 
 
69/2012.(VI.28.)Öh. 
Tárgy: Beszámoló a tagintézményként működő Napközi-otthonos óvoda tevékenységéről 
 

H A T Á R O Z A T 
 
1. Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a Dér István 
Általános Iskola, Napsugár Óvoda és Bölcsőde Többcélú Közös Igazgatású Közoktatási 
Intézmény Királyhegyesi Tagintézményeként működő Napközi-otthonos Óvoda beszámolóját 
a 2011/2012-s nevelési évről és azt elfogadta. 
 
2. Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete elismeri és megköszöni a 
Királyhegyesi tagintézményként működő óvoda dolgozóinak a településen végzett 
színvonalas, lelkiismeretes munkáját. 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester    helyben 
2./ Kovács Sándor polgármester    Csanádpalota 
3./ Schüszler Istvánné intézményvezető   Csanádpalota 
4./ Stranszky Jánosné óvoda tagintézmény vezető  helyben 
5./ Irattár 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Következik a tagintézményi iskola beszámolójának 
megtárgyalása. Kérdezem az előadót, hogy van-e szóbeli kiegészítése? 
 
Kádárné Kovács Edit tagintézmény vezető: A beszámoló részletes. A jövőről annyit tudunk, 
hogy hat elsős gyerekeket írattak be az iskolába, tehát minden elballagó óvodás hozzánk lett 
beíratva. A tavaly bevezetett e napló működik, jól használható. A smart tábla nagyon jó, 
szívesen használják a kollégák és a gyerekek. Az iskola átszervezése jelenleg folyik, és a mi 
iskolánk továbbra is tagintézményként fog működni, és állami iskola marad.  
 
Horváth Lajos polgármester: Az új köznevelési törvény szerint 8 gyerekkel már fennmaradhat 
az alsó tagozatos iskola helyben. Információim szerint a pedagógusok és kisegítők bérét az 
állam állja. A működtetés állítólag az önkormányzatoknál marad. Azt hogy a személyi 
kérdésekben való döntés hogyan lesz, nem tudjuk, lesz –e beleszólásunk. Az is kérdés még, 
hogy a társulásokkal mi lesz, de talán szeptember körül kijönnek a kormányzati intézkedések. 
A nyáron a tornaszoba rendbetételéről döntenünk kell. Kérem a pedagógusokat, hogy járjanak 
utána mi kell ahhoz, hogy a tornaszoba megfeleljen az előírásoknak. A személyi feltételek 
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adottak az iskolában, a dologi feltételek jók. Megkérdezem a testület tagjait, van-e kérdésük, 
véleményük? 
 
Horváth Lajosné képviselő: Mit jelent a beszámolóban az hogy BTMN tanuló? 
 
Kádárné Kovács Edit tagintézmény vezető: Ez azokat a tanulókat jelzi, akik jobb képességűek 
mint az SNI-sek, nem gyógypedagógus foglalkozik velük, csak integrált oktatásban kell velük 
foglalkozni.  
 
Horváth Lajosné képviselő: Szerintem jó irányba, és nagyot változott az iskola.  
 
Horváth Lajos polgármester: A jövőről később fogunk egyeztetni, de kérem az iskola 
dolgozóit, hogy őrizzék meg az iskola színvonalát a jövőben is. Kérem a testület tagjait, hogy 
fogadjuk el a beszámolót és köszönjük meg a dolgozóknak a színvonalas munkájukat.  
 
A napirendhez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította a képviselő-testület egyhangú (5 igen) szavazattal 
elfogadta a tagintézményként működő Királyhegyesi Általános Iskola tevékenységéről szóló 
beszámolót. 
 
 
70/2012.(VI.28.)Öh. 
Tárgy: Beszámoló a tagintézményként működő Királyhegyesi Általános Iskola 
tevékenységéről 
 

H A T Á R O Z A T 
 

1. Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a Makói Általános 
Iskola, Alapfokú Művészetoktatási Intézmény és Logopédiai Intézet tagintézményeként 
működő Királyhegyesi Általános Iskola beszámolóját a 2011/2012-s tanévről és azt elfogadta. 
 
2. Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete elismeri és megköszöni a 
Királyhegyesi tagintézményként működő iskola dolgozóinak a településen végzett 
színvonalas, lelkiismeretes munkáját. 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester    helyben 
2./ Dr. Buzás Péter polgármester    Makó 
3./ Almási Pál iskola igazgató    Makó 
4./ Kádárné Kovács Edit tagintézmény vezető  helyben 
5./ Irattár 
 
III. napirendi pont 
Beszámoló a Közösségi Színtér munkájáról 
 
Horváth Lajos polgármester: Írásban kiküldésre került a beszámoló. Jól látszik az anyagból, 
hogy mennyi minden történik a faluban, annak ellenére, hogy sokszor hallani olyat, hogy itt 
semmi nincs. Megkérdezem a napirend előadóját van-e szóbeli kiegészítése? 
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Englerné Búvár Terézia Közösségi színtér vezető: Fél állásban vagyok az iskolánál, de önként 
vállaltam ennél több óraszámot, így gyakorlatilag teljes munkaidőt ott töltöm. Szerencsére 
vannak segítőim, akik ebben a nehéz helyzetben a Művelődési Háznál sokat segítenek. Így az 
intézményvezető, Horváth Lajosné képviselő asszony. Nekik köszönhető, hogy együtt meg 
tudunk szervezni különböző rendezvényeket. Még egy nyári program lesz, mert két évben 
nem volt érdeklődő, de most alakult egy táncklub. A fiatalok kérésére szervezünk kiállításra 
utat, a makói kalandparkba, és Budapestre a parlamentbe. Kellő jelentkezés esetén 
Csikóspusztán lesz egy kétnapos tábor is.  
 
Horváth Lajos polgármester: A Művelődési Házban működik az e-magyarország pont és a 
könyvtár, ahol új munkatárs van. Tevékenységük folyamatos és színvonalas. Dicséretes, az a 
segítő összefogás, ami itt van ezen a területen. Rendszeresen megjelenik az újságunk is, és 
természetesen van weboldalunk is. Az IKSZT fejlesztésről még nem mondtunk le, próbáljuk 
megvalósítani. Megkérdezem a képviselő-testület tagjait, hogy van-e kérdés, észrevétel? 
 
A napirendhez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester: Kérem a testület tagjait, hogy fogadjuk el a beszámolót, és 
kérem, hogy köszönjük meg határozatunkban a közösségi színtér vezetőjének az egész évben 
végzett, színvonalas munkáját. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselő-testület egyhangú (5 igen ) 
szavazattal elfogadta a Közösségi Színtér munkájáról szóló beszámolót. 
 
 
71/2012.(VI.28.)Öh. 
Tárgy: Beszámoló a Közösségi Színtér munkájáról 

 
H A T Á R O Z A T 

 
1. Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a Közösségi Színtér 
munkájáról szóló beszámolót és azt elfogadta. 
 
2. Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete elismeri és megköszöni a 
Közösségi Színtér vezetőjének a településen végzett színvonalas, lelkiismeretes munkáját. 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester     helyben 
2./ Englerné Búvár Terézia Közösségi Színtér vezető  helyben 
3./ Irattár 
 
 
IV. napirendi pont 
Előterjesztések 
 
1.számú előterjesztés 
A Makói Általános Iskola, Alapfokú Művészetoktatási Intézmény és Logopédia Intézet 
pedagógiai programja, valamint minőségirányítási programja 
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Horváth Lajos polgármester: Az iskola átszervezése kapcsán módosítani kell a pedagógiai 
programot és a minőségirányítási programot. Az előterjesztés írásban kiadásra került. Van-e 
kérdés, észrevétel?  
 
Az előterjesztéshez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester: Kérem, hogy a kiadott határozati javaslatot fogadja el a testület. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselő-testület egyhangú (5 igen ) 
szavazattal döntött a Makói Általános Iskola, Alapfokú Művészetoktatási Intézmény és 
Logopédia Intézet pedagógiai programjáról, valamint minőségirányítási programjáról. 
 
 
72/2012.(VI.28.)Öh. 
Tárgy: A Makói Általános Iskola, Alapfokú Művészetoktatási Intézmény és Logopédia 
Intézet pedagógiai programja, valamint minőségirányítási programja 
 

H A T Á R O Z A T 
  

1.) Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést, és 
a Makói Általános Iskola, Alapfokú Művészetoktatási Intézmény és Logopédiai Intézet 
pedagógiai programját a melléklet szerinti tartalommal elfogadja. 
  
2.)Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést, és 
a Makói Általános Iskola, Alapfokú Művészetoktatási Intézmény és Logopédiai Intézet 
minőségirányítási programját a melléklet szerinti tartalommal elfogadja. 
  
Felelős: polgármester 
Határidő: 2012.szeptember 1. 
  
A képviselő-testület a határozat végrehajtásáról tájékoztatást nem kér. 
  
A határozatról  értesítést kap:  

 
1./ Királyhegyes község polgármestere   helyben 
2./ Királyhegyes-Kövegy községek körjegyzője helyben 
3./ Makó város polgármestere és jegyzője  Makó 
4./ Polgármesteri Hivatal Közoktatási Osztálya  Makó  
5./ Makói Általános Iskola, Alapfokú Művészetoktatási Intézmény és Logopédiai Intézet  
6./ Nagylak polgármestere és jegyzője   Nagylak 
7./ Nagyér polgármestere és jegyzője  Nagyér 
8./ Irattár 
 

 

2. számú előterjesztés 
A Makói Általános Iskola, Alapfokú Művészetoktatási Intézmény és Logopédia Intézet 
házirendjének, szervezeti és működési szabályzatának átdolgozása 
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Horváth Lajos polgármester: Szintén az iskola átszervezéshez kapcsolódik ez az előterjesztés 
is, hogy az iskola házirendjét és szervezeti és működési szabályzatát módosítani kell. Van-e 
kérdés, észrevétel? 
 
Az előterjesztéshez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester: Kérem, hogy fogadjuk el a kiadott határozati javaslatot. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselő-testület egyhangú (5 igen ) 
szavazattal döntött a Makói Általános Iskola, Alapfokú Művészetoktatási Intézmény és 
Logopédia Intézet házirendjének, szervezeti és működési szabályzatának átdolgozásáról. 
 
 
73/2012.(VI.28.)Öh. 
Tárgy: A Makói Általános Iskola, Alapfokú Művészetoktatási Intézmény és Logopédia 
Intézet házirendjének, szervezeti és működési szabályzatának átdolgozása 
 

H A T Á R O Z A T 
 
1.) Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést, és 
a Makói Általános Iskola, Alapfokú Művészetoktatási Intézmény és Logopédiai 
Intézet szervezeti és működési szabályzatát a melléklet szerinti tartalommal elfogadja. 
 
2.) Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és 
a Makói Általános Iskola, Alapfokú Művészetoktatási Intézmény és Logopédiai 
Intézet házirendjét a melléklet szerinti tartalommal elfogadja. 
 
Felelős: polgármester 
Határidő: 2012.szeptember 1. 
  
A képviselő-testület a határozat végrehajtásáról tájékoztatást nem kér. 
 
A határozatról  értesítést kap:  

 
1./ Királyhegyes község polgármestere   helyben 
2./ Királyhegyes-Kövegy községek körjegyzője helyben 
3./ Makó város polgármestere és jegyzője  Makó 
4./ Polgármesteri Hivatal Közoktatási Osztálya  Makó  
5./ Makói Általános Iskola, Alapfokú Művészetoktatási Intézmény és Logopédiai Intézet  
6./ Nagylak polgármestere és jegyzője   Nagylak 
7./ Nagyér polgármestere és jegyzője  Nagyér 
8./ Irattár 
 
 
3. számú előterjesztés 
A Makói Általános Iskola, Alapfokú Művészetoktatási Intézmény és Logopédia Intézet 
feladat-ellátásának meghatározása a 2012/2013. nevelési/tanévre 
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Horváth Lajos polgármester: Minden évben ezt el kell fogadni a következő tanévre. A 
jelenlegi tanévhez viszonyítva nincs benne változás. Van-e kérdés, vélemény a kiadott 
anyaghoz? 
 
Az előterjesztéshez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester: Kérem a testületet, hogy fogadja el az előterjesztés szerint 
kiadott határozati javaslatot. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselő-testület egyhangú (5 igen ) 
szavazattal döntött a Makói Általános Iskola, Alapfokú Művészetoktatási Intézmény és 
Logopédia Intézet feladat-ellátásának a 2012/2013. nevelési/tanévre történő 
meghatározásáról. 
 
 
74/2012.(VI.28.)Öh. 
Tárgy: A Makói Általános Iskola, Alapfokú Művészetoktatási Intézmény és Logopédia 
Intézet feladat-ellátásának meghatározása a 2012/2013. nevelési/tanévre 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete helyi önkormányzatokról szóló 
1990. évi LXV. törvény 8.§ (4) bekezdésben meghatározott feladatkörében eljárva - a 
közoktatásról szóló 1993. évi LXXIX. törvény 24.§, 52.§, 53.§, 102.§, 129.§ és 1. számú 
melléklete figyelembe vételével - az alábbiak szerint határoz: 
 
1. A képviselő-testület a 2012/2013-as nevelési/tanévre, 2012. szeptember 1. napjával 
jóváhagyja a fenntartásában működő oktatási intézmény osztályainak, csoportjainak, ellátandó 
óráinak, számított álláshelyeinek számát az alábbiak szerint: 
 
Makói Általános Iskola, Alapfokú Művészetoktatási Intézmény és Logopédiai Intézet: 24 
osztály (10 alsós, 2 alsós összevont, 12 felsős); 15 napközis csoport (10 alsós, 3 felsős, 2 
vegyes); 1547 ellátandó óra/hét és az ehhez tartozó 76,5 fő számított álláshely, ebből: 74,2 fő 
pedagógus (alapfokú művészeti iskolával együtt); 2,3 fő gyógypedagógus. Logopédiai 
intézeti  egység: 136 ellátandó óra/hét és az ehhez tartozó 7,0 fő gyógypedagógus számított 
álláshely. Nevelő és oktató munkát közvetlenül segítő alkalmazottak: 1,0 fő gyermek és 
ifjúságvédelmi felelős. További foglalkoztatottak: 22,3 fő technikai számított álláshely, ebből 
konyhai dolgozó 5,0 fő egyéb 17,3 fő. 
 
Ebből: 
Makón 22 osztály (10 alsós, 12 felsős); 13 napközis csoport  (8 alsós, 3 felsős, 2 vegyes), 
1440 ellátandó óra/hét és az ehhez tartozó 70,5 fő számított álláshely, ebből 68,4 fő 
pedagógus (alapfokú művészeti intézményegységgel együtt); 2,1 fő gyógypedagógus. 
Logopédiai intézmény-  egység: 136 ellátandó óra/hét és az ehhez tartozó 7,0 fő 
gyógypedagógus számított álláshely. Nevelő és oktató munkát közvetlenül segítő 
alkalmazottak: 1,0 fő gyermek és ifjúságvédelmi felelős. További foglalkoztatottak: 21,5 fő 
technikai számított álláshely, ebből konyhai dolgozó: 5,0 fő egyéb 16,5 fő. 
Változás az előző tanévhez képest: 72,8 fő pedagógus  számított álláshely  és 23,7 fő technikai 
számított álláshely csökkenés. Egy fő táncpedagógus állása megszűnik, a többi megszűnő 
számított álláshelyen foglalkoztatott személyeket a Szeged-Csanádi Egyházmegye és a Makó-
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Belvárosi Református Egyházközség által alapított és 2012. szeptember 1-től induló egyházi 
nevelési-oktatási intézményekben továbbfoglalkoztatják. 
 
Királyhegyesi tagintézményben 1 összevont osztály 1-4. évfolyamra; 1 napközis csoport; 
54 ellátandó óra/hét; 3,0 fő számított álláshely, ebből 2,9 fő pedagógus és 0,1 fő 
gyógypedagógus.  
 

Változás az előző tanévhez képest: 0,1 fő gyógypedagógus számított álláshely csökkenés. 
Nagyéri tagintézményben 1 összevont osztály 1-4. évfolyamra; 1 napközis csoport; 53 
ellátandó óra/hét; 3,0 fő számított álláshely, ebből 2,9 fő pedagógus és 0,1 fő 
gyógypedagógus; valamint 0,8 fő technikai számított álláshely. 
 
Határidő: folyamatos 
Felelős:  jegyző, polgármester 
  
A képviselő-testület a határozat végrehajtásáról tájékoztatást nem kér. 
 
A határozatról  értesítést kap:  

 
1./ Királyhegyes község polgármestere   helyben 
2./ Királyhegyes-Kövegy községek körjegyzője helyben 
3./ Makó város polgármestere és jegyzője  Makó 
4./ Polgármesteri Hivatal Közoktatási Osztálya  Makó  
5./ Makói Általános Iskola, Alapfokú Művészetoktatási Intézmény és Logopédiai Intézet  
6./ Nagylak polgármestere és jegyzője   Nagylak 
7./ Nagyér polgármestere és jegyzője  Nagyér 
8./ Irattár 
 
 
4. számú előterjesztés 
Makó-Térségi Víziközmű Kft.-vel kapcsolatos szándéknyilatkozat 
 
 
Horváth Lajos polgármester: A vízi közművekre vonatkozó törvény 150 ezer lakos 
egyenértékű szolgáltató szervezet felállításához köti a működést. Cél, minél nagyobb 
szolgáltatók legyenek. Most Szentessel próbál a Makói Víziközmű Kft. fúziót létrehozni. 
Ezzel már elérik a 100 ezer lakos egyenértéket, amivel átmenetileg működhet a cég. 
Tárgyalnak még Kistelekkel, Kiskunmajsával is. Módosító javaslat van benyújtva a 
parlamentbe, amely engedélyezi a cégek holding formában való működtetését is. A kiadott 
előterjesztés határozata erről a szándéknyilatkozatról szól. Állítólag a Makói cég szakmai 
felkészültsége a legmagasabb a megyében és az a cél, hogy itt legyen az új cég központja. 
Van-e kérdés, vélemény a kiadott anyaghoz? 
 
Az előterjesztéshez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester: Kérem, hogy a kiadott határozati javaslatot fogadja el a 
képviselő-testület. 
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Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselő-testület egyhangú (5 igen ) 
szavazattal kinyilvánította a Víziközmű Kft-vel kapcsolatos szándékát. 
 
75/2012.(VI.28.)Öh. 
Tárgy: Makó-Térségi Víziközmű Kft.-vel kapcsolatos szándéknyilatkozat 
 

H A T Á R O Z A T 
 

Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete – mint a Makó-Térségi Víziközmű 
Kft. tulajdonosa – a viziközművek jövőbeni tartós üzemeltetése céljából, víziközmű-
szolgáltatásról szóló 2011. évi CCIX. törvény végrehajtása érdekében az alábbi 
szándéknyilatkozatot fogadja el: 
- együttműködik a Szentesi Kistérség önkormányzataival hogy a vízműszolgáltatást jelenleg 
végző, kizárólagos önkormányzati tulajdonban álló gazdasági társaságokat, részvénytársasági 
formában egyesítik, amellyel a 100 ezer fogyasztói egyenértéket elérik, illetve meghaladják, 
- csatlakozás lehetőségét felajánlják Kistelek és Térsége és Kiskunmajsa és Térsége 
Önkormányzatai számára, továbbá nem zárkóznak el más önkormányzatok csatlakozásától 
sem, 
- az együttműködést egymás érdekeinek legmesszebb menőkig tiszteletben tartása mellett, de 
a mindenkor hatályos jogszabályi rendelkezések maradéktalan megtartásával kívánják 
megvalósítani. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a taggyűlésen eszerint járjon el. 
 
Határidő: folyamatos 
Felelős: polgármester 
 
A határozatról  értesítést kap:  

 
1./ Horváth Lajos polgármester   helyben 
2./ Benákné Bárdi Ilona körjegyző  helyben 
3./ Makó-Térségi Víziközmű Kft.   Makó 
4./ Irattár 
 
 
5. számú előterjesztés 
A Dér István Általános Iskola, Napsugár Óvoda és Bölcsőde Többcélú Közös Igazgatású 
Közoktatási Intézmény alapító okiratának módosítása és a módosított alapító okirat 
jóváhagyása 
 
Horváth Lajos polgármester: A Csanádpalotai bölcsőde működési területe változik, és e miatt 
az egy mondat miatt módosítani kell az intézmény alapító okiratát. Van-e kérdés, vélemény a 
kiadott anyaghoz? 
 
Az előterjesztéshez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester: Kérem, hogy a kiadott határozati javaslatot fogadja el a 
képviselő-testület. 
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Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselő-testület egyhangú (5 igen ) 
szavazattal döntött a Dér István Általános Iskola, Napsugár Óvoda és Bölcsőde Többcélú 
Közös Igazgatású Közoktatási Intézmény alapító okiratának módosítása és a módosított 
alapító okirat jóváhagyásáról. 
 
 
76/2012.(VI.28.)Öh. 
Tárgy: A Dér István Általános Iskola, Napsugár Óvoda és Bölcsőde Többcélú Közös 
Igazgatású Közoktatási Intézmény alapító okiratának módosítása és a módosított alapító 
okirat jóváhagyása 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzatának Képviselő-testülete – az államháztartásról szóló 
2011. évi CXCV. törvény 8. § (5) bekezdésében foglaltak alapján, figyelemmel az 
államháztartásról szóló törvény végrehajtásáról szóló 368/2011.(XII.31.)Korm.rendelet 5.§-
ban foglaltakra – a Dér István Általános Iskola, Napsugár Óvoda és Bölcsőde Többcélú 
Közös Igazgatású Közoktatási Intézmény Alapító Okiratát 2012. július 1. napjától a 
jegyzőkönyvhöz csatolt Alapító Okirat módosításban foglaltak szerint módosítja és 
egyidejűleg a módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt Alapító Okiratot a 
jegyzőkönyvhöz csatolt tartalommal jóváhagyja. 
Dér István Általános Iskola, Napsugár Óvoda és Bölcsőde Többcélú Közös Igazgatású 
Közoktatási Intézmény 3/2012.(I.26.)Öh. számú határozattal egységes szerkezetbe foglalt 
Alapító Okirata 2012. június 30. napjával hatályát veszti. 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester     Helyben 
2./ Benákné Bárdi Ilona  körjegyző     Helyben 
3./ MÁK Dél-alföldi Regionális Igazgatósága  Szeged 
4./ Dér István Általános Iskola     Csanádpalota 
5./ Kövegy község Polgármestere    Kövegy 
6./ Csanádpalota város Polgármestere   Csanádpalota 
7./ Csanádpalota város Jegyzője    Csanádpalota 
8./ Ambrózfalva község polgármestere   Ambrózfalva 
9./ Irattár 
 
 
6. számú előterjesztés 
A Makói Általános Iskola intézményvezetői pályázatának elbírálása 
 
Horváth Lajos polgármester: Mint társulásban működő önkormányzatnak kérik a 
véleményünket a Makói Általános Iskola igazgatói pályázatáról. A megkapott anyag szerint 
eltelt öt év, és újra pályáztatták az igazgatói posztot. Egyetlen pályázat volt, a jelenlegi 
igazgató Almási Pál. Az információkkal, határozati javaslattal kiadtuk az előterjesztést 
írásban. A pályázó hozzájárult a pályázatának nyílt ülésen való tárgyalásához. Van-e kérdés, 
vélemény a kiadott anyaghoz? 
 
Az előterjesztéshez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
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Horváth Lajos polgármester: Kérem a testületet, hogy fogadja el az előterjesztés szerint 
kiadott határozati javaslatot. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselő-testület egyhangú (5 igen ) 
szavazattal döntött a Makói Általános Iskola intézményvezetői pályázatának elbírálásáról. 
 

 
77/2012.(VI.28.)Öh. 
Tárgy: A Makói Általános Iskola intézményvezetői pályázatának elbírálása 

 
H A T Á R O Z A T 

 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete a helyi önkormányzatokról szóló 
1990. évi LXV. tv. 10.§ b) pontjában foglalt jogkörében eljárva, a helyi önkormányzatok 
társulásairól és együttműködéséről szóló 1997. évi CXXXV. Törvény 8. § (2) bekezdése 
alapján az intézményvezetői pályázat kapcsán az alábbi véleményt fogalmazza meg: 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Makói Általános Iskola Alapfokú 
Művészetoktatási Intézmény és Logopédiai Intézet intézményvezetői feladatainak ellátásával 
2012. augusztus 1. napjától 2017. július 31. napjáig terjedő határozott időre Almási Pál 
közalkalmazott megbízásával egyetért. 
 
Határidő: 2012. július 31. 
Felelős: polgármester  
 
A határozatról értesítés kap: 
 
1./ Királyhegyes Község Polgármestere   helyben 
2./ Királyhegyes-Kövegy Községek Körjegyzője helyben 
3./ Makó Város Polgármestere   Makó 
4./ Makó Város Jegyzője    Makó 
5./ Pályázó 
6./ Irattár 
 
7. számú előterjesztés 
A Csongrád Megyei Településtisztasági Kft-ben lévő üzletrész növelése 
 
Horváth Lajos polgármester: 20 ezer forint üzletrésszel beléptünk a Kft-be az elmúlt évben. 
Ez év januárjától ez a cég szolgáltat településünkön. Megkeresett a cég ügyvédje, hogy új 
szabályok léptek életbe, és minimum 100 ezer forint üzletrész kell. Kérem, hogy döntsünk az 
üzletrészünk felemeléséről, és hatalmazzon meg a testület, hogy ez ügyben eljárjak. Van-e 
más javaslat, kérdés, vélemény a kiadott anyaghoz? 
 
Az előterjesztéshez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester: Kérem, hogy a kiadott határozati javaslatot fogadja el a testület. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselő-testület egyhangú (5 igen ) 
szavazattal döntött a Csongrád Megyei Településtisztasági Kft-ben lévő üzletrész növeléséről. 
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78/2012.(VI.28.)Öh. 
Tárgy: A Csongrád Megyei Településtisztasági Kft-ben lévő üzletrész növelése 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Csongrád 
Megyei Településtisztasági Kft-ben lévő üzletrész emelésére vonatkozó előterjesztést és az 
alábbi határozatot hozta: 
 
1./ Királyhegyes Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy 
Királyhegyes Község Önkormányzatának a Csongrád Megyei Településtisztasági Kft-ben 
lévő 20.000.-Ft összegű üzletrészét 100.00.-Ft-ra, azaz egyszázezer forintra növeli.  
 
2./ A Képviselő-testület felhatalmazza Horváth Lajos polgármestert, hogy az üzletrész 
emeléssel kapcsolatos egyeztetéseket lefolytassa, és az ehhez kapcsolódó jognyilatkozatokat 
megtegye. 
 
A Képviselő-testület a határozat végrehajtásáról tájékoztatást kér. 
 
Felelős: Horváth Lajos polgármester 
Határidő: azonnal 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester     helyben 
2./ Királyhegyes-Kövegy Községek Körjegyzője   helyben 
3./ Csongrád Megyei Településtisztasági Kft.    Szeged 
4./ Körjegyzőségi Hivatal költségvetési főelőadója   helyben 
5./ Irattár 
 
8. számú előterjesztés 
Dinnyés Sándorné nyugdíjas óvónő díszsírhely iránti kérelme 
 
Horváth Lajos polgármester: Megkeresett Dinnyés Sándorné nyugdíjas óvónő, azzal, hogy 
biztosítson neki az önkormányzat díszsírhelyet a helyi köztemetőben. Dinnyés Sándorné több 
évtizedig tevékenykedett a helyi óvodában, generációk nőttek fel a keze alatt. Javaslom, hogy 
a képviselő-testület, mint a helyi temető fenntartója, az ide vonatkozó helyi rendeletünk 
alapján Dinnyés Sándorné kérelmének adjon helyet. Van-e más kérdés, észrevétel? 
 
Az előterjesztéshez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester: Kérem, hogy a kiadott határozati javaslatot fogadja el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselő-testület egyhangú (5 igen ) 
szavazattal döntött Dinnyés Sándorné nyugdíjas óvónő díszsírhely iránti kérelméről. 
 
79/2012.(VI.28.)Öh. 
Tárgy: Dinnyés Sándorné nyugdíjas óvónő díszsírhely iránti kérelme 
 

H A T Á R O Z A T 
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Királyhegyes Község Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta Dinnyés Sándorné 
nyugdíjas óvónő – 6911 Királyhegyes, Kossuth u. 31. szám alatti lakos – díszsírhely iránti 
kérelmét, és az alábbi határozatot hozta: 
 
Királyhegyes Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a temetőről és a temetkezésről 
szóló 14/2000.(IX.21.)ÖR. számú rendelet 8.§ (1)-(2) bekezdés alapján a kérelemnek helyt ad 
és az önkormányzat tulajdonában és fenntartásában lévő köztemetőben díszsírhelyet biztosít 
Dinnyés Sándorné nyugdíjas óvónő – 6911 Királyhegyes, Kossuth u. 31. szám alatti lakos – 
részére. 
 
A Képviselő-testület a határozat végrehajtásáról tájékoztatást nem kér. 
 
Felelős: Horváth Lajos polgármester 
Határidő: azonnal 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester     helyben 
2./ Királyhegyes-Kövegy Községek Körjegyzője   helyben 
3./ Dinnyés Sándorné kérelmező      Királyhegyes 
4./ Körjegyzőségi Hivatal pénztárosa    helyben 
5./ Irattár  
 
 
V. napirendi pont 
Kérdések, Interpellációk 
 
A napirend keretében nem hangzott el hozzászólás. 
 
VI. napirendi pont 
Egyebek 
 
A napirend keretében nem hangzott el hozzászólás. 
 
Horváth Lajos polgármester: Megállapítom, hogy a képviselő-testület a napirendi pontokat 
megtárgyalta. Megköszönöm a testület munkáját és a mai képviselő-testületi ülést bezárom. 
 

k.m.f. 
 
 

 
Horváth Lajos        Benákné Bárdi Ilona 
polgármester         körjegyző 
 
 
 
Horváth Lajosné       Katona István 
képviselő        képviselő  
jkv. hitelesítő        jkv. hitelesítő 


